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De Praatvogel is het blad voor en door Vogelwijkers en wordt gefinancierd/ 
uitgegeven door de Stichting Wijkcomité Vogelwijk. De Praatvogel komt 4 maal 
per jaar uit. Auteurs zijn zelf verantwoordelijk voor hun inbreng en teksten. De 
redactie behoudt zich het recht voor om ingezonden kopij in te korten of niet 
te plaatsen. Het Praatvogelarchief samen met de auteursrichtlijnen vindt u op 
onze website: 
http://leiden.vogelwijk.nl 
 
Bijdragen/ingezonden stukken door wijkbewoners worden enorm op prijs 
gesteld. Deze kunnen worden gestuurd naar redactie@vogelwijk.nl. De 
deadline voor het insturen van tekst voor de komende Praatvogel is: 
11 december 2023 
 
Adverteren? 
Wilt u een advertentie plaatsen? Informatie valt in te winnen bij de 
penningmeester van het Wijkcomité: penningmeester@vogelwijk.nl 
 
Redactie Praatvogel   
      redactie@vogelwijk.nl 
Rutger Hagen    rutger.hagen@gmail.com 
Cees Meijer     redacteur@vogelwijk.nl 
Mark Peerdeman    voorzitter@vogelwijk.nl 
Herman van der Kooij   h.v.d.kooij5@kpnplanet.nl 
 
Stichting Wijkcomité Vogelwijk 
Voorzitter:  Mark Peerdeman voorzitter@vogelwijk.nl 
Secretaris:  Michelle Kruijshaar secretaris@vogelwijk.nl  06-22251454 
Penningmeester: Edward Iemenschot  penningmeester@vogelwijk.nl 06-29536107 
   Joke Ouwehand communicatie@vogelwijk.nl  06-23047555 
   Rosanne Snieders activiteiten@vogelwijk.nl  06-44921244 
   Marianne Kooijmans m.c.kooijmans@planet.nl  06-42995833 
       
 
Belangrijke contactgegevens 
 Wijkagent Harold Kroep 
 0900-8844  
 harold.kroep@politie.nl 
 buitengewoon opsporingsambtenaar Leiden Noord, Afdeling Handhaving 

Openbare Ruimte Peter Walen, p.walen@leiden.nl, 06-52526110 of 14071 
www.leiden.nl/melding 

 Gemeente Leiden Servicepunt woonomgeving (incl. grofvuil, containers)  
 14071 of www.verbeterdebuurt.nl 
 Vogelnetwerk  
 vogelnetwerk@vogelwijk.nl voor burenhulp 
 Sociaal Wijkteam, voor zorgvragen 
 071-5164904 swtnoord@leiden.nl 
 Wijkambassadeur Energie, Marcel Terlouw  

marcel-terlouw@ziggo.nl 
 Vogelwijk Energiezuinig 

energiezuinig@vogelwijk.nl 
www.energiezuinig.vogelwijk.nl 
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Voorwoord 
 
Wijkfeest: een groot succes 
Kramen vol quiche en chimichanga’s, rodekoolsalade met sinaasappel, cupcakes, 
fruitsalade, vegawraps, pannenkoeken, fruitspiesjes, pastasalades, gehaktballetjes in 
Bolognesesaus, tonijnsalade, hamburgers. Alles zelfgemaakt door wijkbewoners! 
Overal wat te doen: schminken, glittertattoo’s, schaken, knutselen, springen op het 
springkussen, estafetteloop, Vogelwijk-quiz, silent disco, Vogelwijk Energiezuinig, 
praten met het projectteam van de herinrichting, en daarbij héél veel vrijwilligers 
voor bemanning, kassa, op- en afbouw. Bovendien een flinke zet in de rug door een 
forse sponsorbijdrage van de gemeente. En ten slotte natuurlijk alle bezoekers en 
bewoners uit onze wijk die een kijkje kwamen nemen, want daar doen we het 
natuurlijk voor.  
 
Allemaal bedankt dat jullie van het wijkfeest zo’n groot succes hebben gemaakt, 
dankzij jullie is het een prachtig Vogelwijkfeest geworden! In deze Praatvogel een 
kort verslag. Op de website leiden.vogelwijk.nl foto’s! 
 
Halloween: griezels nodig 
Zaterdagavond 28 oktober is het alweer Halloween. Ook ik zal mijn griezelpak weer 
van de zolder halen om in het donker tijdens de griezelspeurtocht in het Bos van 
Bosman mijn spinnen-en-wormensoep weer klaar te maken – met daarna een trick-
and-treattocht door de wijk. Het is wel zo dat we nog naarstig op zoek zijn naar meer 
griezels om het door te laten gaan, we hebben nog niet voldoende mensen. Dus: ben 
je een griezel of kan je goed doen alsof, laat het even weten en doe mee!  
 
Verder staan er natuurlijk weer op de agenda de opruimactie Bos van Bosman met 
pannenkoeken voor de kleintjes, Sint Maarten, de Sinterklaasspeurtocht en de 
nieuwjaarsborrel in het speeltuingebouw. 
 
Dankjewel Rosanne! 
Helaas gaat Rosanne ons na bijna drie jaar verlaten. Ze is de afgelopen jaren héél 
actief geweest voor de wijk en heeft veel activiteiten in de wijk op de kaart gezet – 
waaronder een nieuwe wijktraditie: de Sinterklaasspeurtocht. Rosanne blijft ons nog 
ondersteunen tot en met december. Ze zal nog wel nauw betrokken blijven bij de 
wijkactiviteiten. Bij dezen wil ik Rosanne namens het Wijkcomité heel erg hartelijk 
bedanken voor wat ze in de afgelopen jaren voor elkaar heeft weten te krijgen! 
 
Heb je interesse en wil je ook iets betekenen voor onze Vogelwijk? Wij zouden het 
fantastisch vinden om jou te kunnen verwelkomen in ons team! 
 
Mark Peerdeman 
 
voorzitter 
Wijkcomité Vogelwijk 
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Mededelingen en Oproepjes 
 

Opruimactie Bos van Bosman 
 
Beste bewoners van de Vogelwijk, 
 
Op woensdag 18 oktober a.s. -in de herfstvakantie- maken we weer samen met de 
kinderen uit onze wijk het Bos van Bosman schoon. Vriendjes zijn welkom. 
Dit is al langer dan 50 jaar een jaarlijks terugkerende traditie. 
Het Bos van Bosman is onze achtertuin en die maken we graag netjes. Eigenlijk zouden 
we dat iedere maand moeten doen. 
 
We starten om 10u en verzamelen bij de afvalcontainers naast het speelveld. 
Daar komen ook de werkauto’s van de gemeente. 
De afdeling Groen van de gemeente zorgt voor knijpers en vuilniszakken.  
De kinderen kunnen als ze genoeg vuil opgehaald hebben een rondje rijden op de 
veegwagen. 
Na afloop verzamelen we bij de speeltuin. In het Vogelnest krijgen de kinderen 
pannenkoeken en limonade. 
 
We zoeken nog pannenkoekenbakkers. Opgeven kan bij Marianne Kooijmans, 
m.c.kooijmans@planet.nl, 0642995833. 
We rekenen op een grote opkomst en op veel bakkers. 
 
Nadere berichtgeving volgt in Nextdoor. 
 
Wijkcomité 
 

 

Kerstlunch 
 
Ook dit jaar wordt er weer een kerstlunch georganiseerd in week 51 al staat de dag nog 
niet helemaal vast. Dit wordt later via Nextdoor en een flyer bekend gemaakt. Het thema 
is als vanouds ‘voor wijkbewoners, door wijkbewoners’. 
Het is een mooie gelegenheid om elkaar te ontmoeten. Wilt u zelf graag aanschuiven of 
kent u een wijkbewoner die dat zou willen, neem dan contact met ons op.  
 
Wilt u erbij zijn, dan wordt het op prijs gesteld dat u iets voor de lunch meeneemt, zoals 
lekkere broodjes, feestelijk beleg, een salade of wijn. Graag aan Marianne laten weten 
wat u van plan bent mee te nemen. Voor wie niets meeneemt, is de bijdrage voor de 
lunch 5 euro. Daar kunnen wij de overige onkosten mee dekken. Als u alleen wat klaar 
wilt maken dan kan dat natuurlijk ook. 
 
Daarnaast zoeken we ook altijd nog mensen om wat klaar te maken of om de gasten te 
bedienen ook dan kunt u mailen of bellen naar: 
 
Marianne Kooijmans  
tel. 06-42995833, 071-5172727  
m.c.kooijmans@planet.nl 
 

https://d.docs.live.net/85311a99e66f3469/Bureaublad/Praatvogel/m.c.kooijmans@planet.nl
mailto:m.c.kooijmans@planet.nl
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Griezelen in de Wijk met Halloween op Zaterdag 
 
Op zaterdagavond 28 oktober vieren we Halloween in onze wijk met een 
griezelspeurtocht gevolgd door ‘trick or treat’.  
 
‘Trick or Treat’ 
Zet jij deze zaterdagavond ook je pompoen of kaarsje buiten, zodat de kinderen weten 
dat ze bij jou kunnen aanbellen voor ‘trick or treat’? Het is natuurlijk leuk als jouw huis 
ook griezelig versierd is. Vanaf een uur of zeven komen de kinderen verkleed langs. 
Griezelspeurtocht 
We hopen ook dit jaar weer te kunnen beginnen met een griezelspeurtocht in het Bos 
van Bosman. De kinderen lopen vanaf kwart voor zeven in kleine groepjes door het 
donkere bos, dat vol zit met spoken, heksen en andere griezels.  
De speurtocht kan alleen doorgaan als we voldoende griezelig verkleedde vrijwilligers in 
het bos hebben staan. We laten uiterlijk 1 week van tevoren via de website en Nextdoor 
weten of de speurtocht doorgaat en wat de aanvangstijd en -locatie is.  
Meld je aan om te helpen bij de griezelspeurtocht  
We hebben vrijwilligers nodig die een uurtje verkleed in het bos willen staan (verzamelen 
rond 18:30). Je kunt je aanmelden bij Michelle en Anita: secretaris@vogelwijk.nl / 06-
22251454.  
Verdere informatie  
Houd Nextdoor en de website (https://leiden.vogelwijk.nl/) in de gaten voor verdere 
informatie. 
 
Wijkcomité 

 

Het Bos van Bosman - Ons mooie Bos van Bosman 
 
Koesteren, beschermen, behouden en genieten zijn woorden die je vaak hoort als je met 
buurtgenoten over ons bos spreekt. In de Vogelwijk is voor velen het Bos van Bosman 
met al zijn prachtige planten en vogels dierbaar en dat betekent dat nu de gemeente 
wat minder regelmatig klein onderhoud kan plegen, wij als buurtbewoners daar ook wat 
aan moeten doen. Niet alleen de zo succesvolle opruimactie in het najaar, maar ook 
klein onderhoud door de buurt.  
Klein onderhoud is bijvoorbeeld het trekken van zaailingen, het tegengaan van het teveel 
aan bramen, het voorkomen dat sommige planten zo gaan woekeren dat deze andere 
planten verdringen. Ook het op rillen leggen van snoeihout hoort daarbij. De gemeente 
blijft het groot onderhoud doen, zoals snoeien en kappen van bomen en het opruimen 
van grote bramenstruiken. 
In De Leidse Hout is al jaren een groep vrijwilligers bezig om dit soort onderhoud te 
doen. Deze vrijwilligers krijgen ondersteuning van de gemeente in de vorm van 
materiaal voor dit onderhoud en raad over wat aan te pakken en begeleiding. 
Samen met de gemeente zijn we nu bezig om afspraken te maken en te gaan beginnen 
met dit werk. Als dat goed lukt, zal de samenwerking in een meer officiële vorm worden 
gegoten. Gedacht wordt aan een stichting onder het Wijkcomité en een convenant met 
de gemeente. 
 
Er is inmiddels al een klein werkgroepje gevormd en dit najaar willen we al beginnen 
met de eerste werkzaamheden. Natuurlijk zoeken we nog meer vrijwilligers. Aanmelden 
kan bij:  
Thera Stam-de Nooijer: tel 06-57631705 of fam.r.d.stam@casema.nl 
 
Thera en Ruud Stam 

https://leiden.vogelwijk.nl/
https://d.docs.live.net/85311a99e66f3469/Bureaublad/Praatvogel/fam.r.d.stam@casema.nl
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Volgend Jaar weer een Tuinendag? 
Onlangs werd mij gevraagd of ik weer een tuinendag wil organiseren.  
De eerste tuinendag was eind jaren ‘90 en de laatste tuinendag was in 2017. Deze werd 
gecombineerd met muziek, kunst en een collecte voor ALS, omdat een van onze 
wijkgenoten aan ALS leed. Er was ook nog een prachtig programmaboekje gemaakt met 
mooie illustraties van Wim Gertenaar. 
Ik vond de opkomst enigszins teleurstellend. Na al het werk dat ervoor was verzet, 
kwamen er misschien in totaal 50 mensen kijken, van wie sommigen ook nog van buiten 
onze wijk. 
Daarom had ik besloten om er een punt achter te zetten. 
 
Het blijft echter een leuk idee om bij elkaar in de tuin te kijken. Het heeft ook iets 
voyeuristisch, gluren bij de buren. Misschien moet ik de verwachtingen ook iets minder 
hoog stellen. 
Daarom wil ik toch weer een nieuwe poging wagen.  
Het idee is om op een zondag in de tweede helft van juni een opentuinendag te 
organiseren van 12.00 tot 17.00 uur.  
Mensen die hun tuin willen openstellen, kunnen zich bij mij melden. Het gaat er niet om 
dat je een prachtig aangelegde tuin hebt, maar meer wat je van je stukje grond hebt 
gemaakt. Het is leuk om bij andere mensen ideeën op te doen.  
In het voorjaarsnummer van De Praatvogel kan dan een lijst met tuinen worden 
gepubliceerd. 
 
Ik ben benieuwd naar de reacties. 
 
Herman van der Kooij 
h.v.d.kooij5@kpnplanet.nl 

 

AED in de Wijk 
In 2018 hebben wij gezamenlijk een AED kunnen aanschaffen voor de Vogelwijk. Deze 
hangt nog steeds in de Lijsterstraat 30 en is gebruiksklaar. Wanneer er in de buurt moet 
worden gereanimeerd, dan wordt men via 112 naar deze AED gestuurd en ook geholpen 
met het eventuele gebruik. Daarnaast zijn er meerdere burgerhulpverleners in de wijk 
die een oproep krijgen bij een reanimatie.  
Eind augustus heb ik via crowd funding in de Nextdoor app de financiering rond gekregen 
voor het onderhoud/servicecontract voor de komende 5 jaar. Dank allen voor de 
donaties! 
Kortom, onze wijk is hartveilig! 
Aansluitend aan deze crowd funding heb ik een oproep gedaan om het beheer van de 
AED van mij over te nemen. Dennis en Charley Koster uit de Roodborststraat hebben 
hier op gereageerd en sinds 11 september is het beheer aan hen overgedragen.  
 
Wie wil zijn muur of portiek beschikbaar stellen? 
Door de verhuizing van de bewoners van de Lijsterstraat 30 is er geen stroomvoorziening 
meer voor de AED. Ondanks dat dit niet noodzakelijk is, wordt dit wel ten zeerste 
aanbevolen (verlichting + verwarming in de winter). Dennis & 
Charley gaan op zoek naar een alternatieve locatie.  
Wil jij je muur/portiek hiervoor beschikbaar stellen (niet in de volle 
zon/stroomaansluiting buiten), neem dan contact op met Dennis; 
06-83335942. 
Veel dank aan hen voor de overname van het beheer! 
 
Tinka Bröring-Starre 
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Brandbrief aan Gemeente 
Gijs Santen, Rutger Brouwer & Oskar de Kuijer 

 
Bewoners Vogelwijk eisen een veiligere buurt tijdens de herinrichting 
 
Het speelveldje van de kinderen is opgeofferd als opslagplaats voor 
bouwmateriaal en grote vrachtwagens maken de straten onveilig. De 
buurtbewoners van de Leidse Vogelwijk snappen niet waarom de gemeente niet 
naar hen luistert. “Maar we houden hoop en indien nodig volgen er acties”. 
 
Het riool moet worden vernieuwd en straten worden heringericht. De Leidse 
Vogelwijk gaat op de schop en dat komt uiteindelijk iedereen ten goede. Maar 
de manier waarop de gemeente het aanpakt, krijgt geen schoonheidsprijs van 
de bezorgde bewoners. De wijkbewoners voelen zich in de steek gelaten en 
overvallen door de werkwijze van de gemeente. Oskar de Kuijer weet nog goed 
hoe het ging in april. “We hadden een uitnodiging gekregen voor een 
informatiebijeenkomst op 4 april, maar toen ik op 3 april thuis kwam, waren er 
al bulldozers bezig.” 
 
Een maand later dienden de 
bewoners een petitie in bij 
wethouder Ashley North voor 
behoud van het speelveldje. 
Omwonenden blijven van mening 
dat het parkeerterrein van de DZB 
in de wijk een prima plek is voor 
de opslag van bouwmateriaal. 
“Daar staat bijna nooit een auto”, 
zegt Gijs Santen. “En het terrein 
is eigendom van de gemeente.” 
Naast dat het speelveldje van de 
kinderen verdwenen is, maken 
bewoners zich ook zorgen over al 
het zware werkverkeer door de 
wijk. “Er rijden hele grote 
vrachtwagens door de smalle 
straten in onze wijk”, zegt Rutger 
Brouwer. “Dat is al eng als je 
ernaast rijdt op de snelweg. En 
hier in de wijk fietst je kind er 
langs naar school. En die wagens 
moeten hier ook nog keren of 
soms achteruit rijden. Het is echt 
een gevaarlijke verkeerssituatie.” 
 
 
 
 

Het interview met Omroep West werd wreed verstoord door 
passerend bouwverkeer 
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Brandbrief 
De buurt hoopt dat de gemeente op zijn schreden terugkeert en gehoor geeft 
aan de klachten van de bewoners en heeft 22 september een brandbrief 
gestuurd naar de burgemeester, Raad en de pers. 
“Zoals u wellicht weet, zijn de werkzaamheden voor de rioolvervanging en 
herinrichting in de wijk van start gegaan. Op dit moment constateren wij zeer 
regelmatig uiterst gevaarlijke verkeerssituaties. Hierover hebben wij bij 
herhaling aan de bel getrokken bij de Omgevingsmanager, mevrouw T. Weber, 
die de communicatie voor dit project vanuit de gemeente verzorgt. Hierop is 
vanuit de gemeente steeds sussend gereageerd: dit hoort nu eenmaal bij 
bouwwerkzaamheden, we moeten vooral onze kinderen goed opvoeden en 
uitleggen dat ze voorzichtig moeten fietsen, etc. 
Er zijn meerdere bezwaarschriften ingediend over de gekozen locatie van het 
bouwdepot. Er is een petitie aangeboden aan wethouder North, diverse 
raadsleden hebben vragen gesteld en de media hebben aandacht aan het 
onderwerp geschonken. 
Afgelopen vrijdag bleek tijdens en na de hoorzitting van onze bezwaarschriften 
dat er tot onze verbijstering geen verkeersanalyse is verricht om de locatie van 
het depot in relatie tot de verkeersstromen in de wijk te onderzoeken. 
 
Niet acceptabel 
Door de plek van het bouwdepot (middenin de woonwijk op een drukke T-
splitsing), het (langdurig) afsluiten van een uitgang van de wijk 
(Nachtegaallaan) die een belangrijke fiets-verkeersader van Leiden naar 
Oegstgeest is, de omvang van de vrachtwagens, tractoren en het andere 
bouwverkeer, ontstaan onveilige situaties. Het gaat om enorme vrachtwagens 
die keren in kleine straatjes, schoolgaande kinderen op de fiets en spelende 
kinderen op straat. Daarnaast is er een grote toevloed van fietsers die door de 
huidige afsluiting van de Nachtegaallaan hier ook nog doorheen moeten. Deze 
combinatie is echt niet acceptabel. 
Dat terwijl er door de buurt, al sinds bekend worden van de uitvoeringsplannen, 
is aangedrongen op veel betere locatie van het depot bijvoorbeeld op het 
gemeentelijk terrein aan de Nachtegaallaan (DZB) of Landje van Bremmer aan 
de rand van de wijk, waar op 11 september jl. pas een vergunningsaanvraag 
voor is gedaan. 
 
Zolang niet door experts in kaart is gebracht of en hoe deze situatie veilig is te 
maken, stellen wij geen vertrouwen in de geruststellende woorden van 
mevrouw Weber. Wij verzoeken dan ook met klem om gedurende de werktijden 
per direct continu verkeersregelaars op het kruispunt Leeuwerikstraat / 
Lijsterstraat en bij het manoeuvrerende bouwverkeer in te zetten, totdat een 
gedegen studie heeft plaatsgevonden. Onzes inziens is er op dit moment een 
levensgevaarlijke situatie ontstaan, zoals u bijvoorbeeld hier kunt zien op 
videomateriaal (https://photos.app.goo.gl/U7GZPWcFAzDb72HM8). Wij vinden 
de ontstane gevaarlijke situatie dan ook onacceptabel.  
 
Wij gaan graag met u in gesprek maar wij vragen u ons dringende verzoek voor 
verkeersregelaars per direct in te willigen, voor de verkeersveiligheid van de 
vele fietsers en ander verkeer in de wijk.” 
 
Meer informatie kun je krijgen bij Gijs Santen gijs@santenonline.nl 

https://photos.app.goo.gl/U7GZPWcFAzDb72HM8
https://d.docs.live.net/85311a99e66f3469/Bureaublad/Praatvogel/%20gijs@santenonline.nl
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Het Wijkcomité zoekt Versterking 
Wijkcomité 

 
Helaas gaat Rosanne Snieders ons na 2 ½ jaar verlaten en komt er een einde 
aan onze prettige samenwerking. Zij is de afgelopen jaren heel actief geweest 
voor de wijk en heeft veel betekend bij het organiseren van allerlei 
activiteiten. Rosanne blijft dit nog even doen tot en met december en gaat 
zich daarna met andere dingen bezighouden. We zijn daarom op zoek naar 
een nieuw lid van het Wijkcomité.  

 
Wat ga je doen?  
Iedereen pakt taken op waar hij/zij goed in is en affiniteit mee heeft. Het 
takenpakket van Rosanne bestond vooral uit het organiseren en coördineren 
van de wijkactiviteiten. Dat houdt vooral in het koppelen van mensen aan de 
activiteiten en ervoor zorgen dat alles goed verloopt. Er is een aantal vaste 
activiteiten dat jaarlijks terugkomt: het wijkfeest, de opruimactie van het Bos 
van Bosman, Halloween, wandelexcursies, de Sinterklaasspeurtocht en de 
Nieuwjaarsborrel. Vanzelfsprekend sta je daar niet alleen voor, maar doen we 
dit samen als team en helpen elkaar daar waar nodig. Er is uiteraard ook 
ruimte om zelf nieuwe activiteiten te initiëren. We zoeken daarom een creatief 
iemand die van organiseren houdt en mensen weet te enthousiasmeren.  
 
Missie wijkcomité  
Het wijkcomité vindt het belangrijk dat alle wijkbewoners zich verbonden 
voelen met elkaar en met de wijk. Het wijkcomité probeert de bewoners 
zoveel mogelijk te informeren en te betrekken bij allerlei ontwikkelingen in en 
om de Vogelwijk, die van belang zijn voor een prettige en (sociaal) veilige 
leefomgeving. Een wijk waar iedereen zich thuis voelt. Het wijkcomité heeft 
geen formele bevoegdheden en er is ook geen sprake van een formele 
vertegenwoordiging namens de wijk.  
 
Wie zijn wij?  
Het Wijkcomité bestaat op dit moment uit zes enthousiaste wijkbewoners. We 
proberen zo goed mogelijk op velerlei gebied de belangen van de wijk te 
behartigen, denk bijvoorbeeld aan herinrichting wijk, 
(lucht)verkeersaangelegenheden, groen en water. De leden van het 
wijkcomité hebben allemaal een “hands on” mentaliteit en verlenen hand- en 
spandiensten bij heel veel verschillende activiteiten. We komen zo’n vier à zes 
keer per jaar bij elkaar. Kijk voor meer informatie op onze website 
Interesse of vragen 
 
Heb je interesse of vragen. Laat dat ons dan weten via 
secretaris@vogelwijk.nl 

https://d.docs.live.net/85311a99e66f3469/Bureaublad/Praatvogel/secretaris@vogelwijk.nl
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Advertorial 
 

De stichting Vogelwijk Energiezuinig plaatst in iedere editie van de Praatvogel een 
advertorial. Dit is een betaalde advertentie in de vorm van een redactioneel artikel. 
Hiermee hoopt Vogelwijk Energiezuinig alle bewoners in de wijk te bereiken. Deze 
advertentie is mogelijk gemaakt dankzij subsidie van de provincie Zuid-Holland. 
 

Wil je meer weten, abonneer je dan op onze digitale nieuwsbrief door een e-mail te sturen naar: 
energiezuinig@vogelwijk.nl. Deze nieuwsbrief verschijnt circa 6x per jaar. Breng ook eens een 
bezoekje aan onze website: https://energiezuinig.vogelwijk.nl 
 

Samenwerken aan een energiezuinige Vogelwijk 

 
In de Vogelwijk wordt hard gewerkt aan het verduurzamen van onze huizen. Na de wijkavond 
op 27 maart, waar we uitgebreid met elkaar van gedachten hebben gewisseld over een aantal 
collectieve maatregelen, hebben we niet stil gezeten. 
• Er is een actieve werkgroep die onderzoek 

doet naar de mogelijkheden van Warmte 
Koude Opslag. Hiermee kunnen wellicht in 
de toekomst de goed geïsoleerde huizen in 
de Vogelwijk verwarmd gaan worden.  

• Verder zijn er vorderingen gemaakt met de 
spouwmuur- en portiekisolatie.  

• Vier buurtbewoners hebben een offerte 
gekregen voor een hybride warmtepomp.  

Kortom, zo wordt onze Vogelwijk steeds iets duurzamer. Verderop in deze advertorial meer 
informatie over enkele activiteiten. 
 

Portiek- en spouwmuurisolatie – Marcel Terlouw 

 
Vijfentwintig buurtbewoners hebben een offerte gekregen voor de isolatie van de spouwmuren. 
Bij een groot aantal huizen zijn de spouwen inmiddels gevuld. Helaas moeten we na een 
rechterlijke uitspraak afwachten wat de mogelijkheden voor het isoleren van de spouwmuren 
nog zijn in verband met de eventuele aanwezigheid van vleermuizen in de spouwmuren. 
Spouwmuurisolatie kan leiden tot nadelige gevolgen voor verschillende beschermde soorten 
vleermuizen. Daarom heeft de Raad van State besloten dat er eerst ecologisch onderzoek moet 
worden uitgevoerd voordat er spouwmuurisolatie kan worden aangebracht, om te voorkomen 
dat er vleermuizen worden gedood of verstoord. Deze uitspraak kan leiden tot vertraging van het 
nationaal isolatieprogramma.  
 
Gemeenten kunnen een zogeheten gebiedsontheffing aanvragen om gebouw-/huiseigenaren te 
ontlasten. De gemeente Leiden is dit aan het uitzoeken en heeft aangegeven dat er vooralsnog 
niet wordt gehandhaafd totdat hierover duidelijkheid is. Wordt vervolgd … 
 
 

mailto:energiezuinig@vogelwijk.nl
https://energiezuinig.vogelwijk.nl/
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De isolatie van de portieken in de oudbouw gaan we 
zelf ter hand te nemen. We zullen in de 
Roodborststraat een aantal huizen naast elkaar 
isoleren met E-board, een isolatiemateriaal dat 
eenvoudig aan te brengen is. Als dit klaar is, kan 
iedereen het resultaat komen bekijken en zal een 
handleiding ter beschikking komen om dit zelf te doen.  
 
Meer informatie bij: Wijkambassadeur Energie, Marcel 
Terlouw.  
telefoon 06 2270 2224,  
e-mail: marcel@duurzaamleiden.com 

 

De werkgroep Warmte-Koude Opslag is aan de slag! 

 
Is WKO de toekomstige warmtebron voor goed geïsoleerde huizen? Dat is - ook voor de 
Vogelwijk - een reële vraag. 
 
Misschien heb je op het wijkfeest zo’n 
heerlijke WKO-brownie genuttigd? In 
de stand van Vogelwijk Energiezuinig 
werden deze uitgedeeld om ons warm 
te maken voor het idee. WKO is echt 
iets dat je samen doet, want je haalt zo 
een groep huizen van het gas af mét 
behoud van comfort (dus warmte én 
koeling).  
 
WKO staat voor Warmte Koude Opslag: 
de temperatuur van het grondwater wordt met een systeem van buizen en een warmtewisselaar 
benut om huizen in de winter te verwarmen en in de zomer te koelen. NIeuweroord heeft het al, 
Basalt ook.  
 
De werkgroep WKO is aan het uitzoeken of dit voor de huizen in de Bosuil, Groene Spechthof, 
IJsvogelhof, Mezen- en Vinkenstraat (nieuwe delen) en goed geïsoleerde oudere woningen een 
optie is. Hoe meer huishoudens meedoen, hoe groter de kans van slagen.  
 
Brede inventarisatie vraagstelling 
De werkgroep zet nu alle vragen op een rijtje, zoals: één of meerdere boorputten en waar, 
hoeveel warmte is er nodig, wat zijn de juridische en financiële consequenties voor bewoners, 
waar komen de leidingen en welke bouwkundige voorzieningen zijn er nodig, enzovoorts? Om te 
weten of het bij ons haalbaar is, is er vervolgens nader onderzoek nodig door een gespecialiseerd 
bedrijf, dat antwoord moet geven op al deze vragen. Een dergelijk onderzoek zou kunnen worden 
bekostigd uit de subsidie die Vogelwijk Energiezuinig heeft gekregen van de provincie Zuid-
Holland (mits aan de gestelde voorwaarden wordt voldaan).  
 
  

mailto:marcel@duurzaamleiden.com
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Overige bezigheden werkgroep WKO 
• Inventarisatie interesse in de wijk: nogal wat bewoners hebben aangegeven interesse te 

hebben; in ieder geval voldoende om als werkgroep verder te gaan met het onderzoek. 
• De werkgroep neemt actief deel aan Energiek Leiden, een overleg met andere initiatieven die 

onder andere WKO overwegen, zoals de Oranjerie in de Maredijkbuurt. Omdat zij al wat 
verder in het proces zijn om de Oranjerie aardgasvrij te maken, kunnen wij hiervan leren.  

• In kaart brengen hoe ‘groen’ WKO is.  
• Overleg met de gemeente Leiden. Voor de aanleg van een WKO-systeem is medewerking 

nodig van de gemeente, o.a. ten aanzien van vergunningverlening, maar ook als het gaat om 
de vraag welke andere ambtelijke beren we nog meer op de weg zouden kunnen 
tegenkomen. 

 
Dus: er is nog wel een hele weg te gaan, maar stel je voor dat het zou lukken, hoe mooi zou dat 
zijn! 

 
 
 
 
 
 
Mocht u overigens ook enthousiast zijn, maar heeft u dit nog niet laten weten, of mochten er 
vragen zijn, dan graag even een e-mail sturen naar energiezuinig@vogelwijk.nl 
 
Namens de werkgroep WKO: Marjolein Kriek, Henriette Jensenius, Joke Ouwehand, Oskar de 
Kuijer, en Els de Hullu (vanuit Vogelwijk Energiezuinig). 
 

Proefproject Roofclix in de Vogelwijk - Ben Schippers 

 
Als nieuwe mogelijkheid voor energiebesparing door middel van isolatie, in combinatie met 
verhoging van het wooncomfort, bestrijding van hittestress en langere levensduur van 
dakbedekking, zijn Roofclix het overwegen waard om toe te passen op woningen in de 
Vogelwijk. 

Een eerste proefproject is op 13 september 
gerealiseerd op de dakkapel van Bosuilstraat 1. 
De bewoners zijn nu aan het ervaren hoeveel 
effect het heeft: "Omdat het net na de laatste 
heel warme zonnige dagen is geplaatst, hebben 
we nog geen compleet beeld, maar het plafond 
dat uitzette door de zon heeft dat in ieder geval 
niet meer gedaan. Verder verliep het plaatsten 
heel gemakkelijk, ik hoefde er niet bij te blijven 
en het gaf ook geen rommel of geluidsoverlast." 

De komende maanden worden Roofclix aangelegd op de daken van andere wijkbewoners die zich 
voor dit project hebben aangemeld. Voor meer info: kijk op https://energiezuinig.vogelwijk.nl.  

Degenen die hebben aangegeven geïnteresseerd te zijn en hun e-mailadres aan ons 
hebben verstrekt, worden binnenkort benaderd met de vraag om hun 

energieverbruik gegevens te delen. Deze zijn nodig om de totale warmtevraag te 
kunnen bepalen. 

mailto:energiezuinig@vogelwijk.nl
https://energiezuinig.vogelwijk.nl/
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Inloopspreekuur Energiecoaches 

 
Met het winterseizoen weer voor de deur, zijn er plannen om vanaf november 
weer inloopspreekuren van de Energiecoaches te organiseren. Hoe en wanneer 
is nog onduidelijk. In ieder geval wordt geprobeerd om het komende seizoen 
niet alleen ’s avonds, maar ook een spreekuur overdag in te plannen.  
Houd voor nadere informatie onze website in de gaten: 
https://energiezuinig.vogelwijk.nl. 
 

-------------------------------------------- 

“Het wordt wel heel mooi” 
Edward Iemenschot 

 
Als u de wijk in komt bij de Blauwe Vogelweg, ziet u het grote bord van de 
gemeente en de aannemer staan. “Hier werken wij aan: Duurzame 
wijkvernieuwing Vogelwijk”. Met het bord wordt u nog even herinnerd aan de 
oorspronkelijke planning met einddatum mei 2024. Al heel snel na de start 
bleek dat niet meer haalbaar. De laatste planning is begin juli afgegeven. Die 
gaat ervan uit dat de laatste fase, bij De Thermiek, in augustus 2024 is 
afgerond. Tot begin oktober worden dan nog de laatste restpunten afgewerkt. 
Nog dus zeker een jaar te gaan.  
 
Zes maanden is het project nu al bezig en het gaat niet zonder slag of stoot. 
Waar gehakt wordt vallen spaanders, ook hier. Leidingwerk dat anders 
aangelegd was dan op de tekeningen, leverde zo ongeveer bij de eerste schop 
in de grond forse vertraging op. De bewoners aan het begin van de 
Nachtegaallaan hebben nu al maanden te maken met een opgebroken straat 
en grote machines naast het huis. De brandweer rukte onlangs uit voor een 
gaslek en de buurt heeft een paar uur zonder stroom gezeten door een geraakte 
e-kabel. Ook zijn er zorgen of er wel echt altijd zo zorgzaam omgegaan wordt 
met de boomwortels zoals in het gemeentelijk beleid is vastgelegd.  
 
De langdurige afsluiting van de Nachtegaallaan geeft grote druk op de 
Lijsterstraat. In de spitstijden wurmen fietsers, auto’s en voetgangers zich hier 
langs elkaar heen, terwijl de mensen op de kruisende Rijnsburgerweg zich ook 
in volle vaart naar school of werk haasten. Daar bovenop komt het 
bouwverkeer, dat zich hierin regelmatig met groot materieel mengt.  
 
Het is nog niet duidelijk wanneer de Nachtegaallaan weer open kan. Straks 
gaan we weer in het donker op pad en zonder maatregelen verslechtert dat de 
situatie. De actiegroep “Red het speelveld” heeft een brandbrief verstuurd aan 

https://energiezuinig.vogelwijk.nl/
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het gemeentebestuur over de gevaarlijke situaties. Concreet is daarin gevraagd 
om verkeersregelaars om de veiligheid te verbeteren.  
 
Het issue van het gebruik van het speelveld als bouwterrein is ook zeker niet 
van de baan. Op 15 september heeft een onafhankelijke commissie zich 
gebogen over de bezwaarschriften van wijkbewoners over het veldgebruik. 
Uitspraak van de commissie volgt.  
 
Ondertussen is de gemeente op zoek naar andere ruimte voor opslag van 
materiaal voor het project. Tot nog toe heeft dat niets opgeleverd. Wel heeft 
de gemeente begin september een vergunning aangevraagd voor opslag op het 
landje van Bremmer (hoek speeltuin). Details over de aard en doelstelling van 
de gemeente voor dit terrein zijn bij het wijkcomité nog niet bekend. Iedereen 
kan het dossier opvragen bij de gemeente. Gebruik hiervoor het kenmerk 
Z/23/3575634. Mocht sprake zijn van voorlopige gunning door de gemeente, 
dan volgt uiteraard nog de periode waarin belanghebbenden bezwaar kunnen 
aantekenen.  
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Wijkfeest weer Geslaagd 
Joke Ouwehand 

 
Op zaterdag 2 september was het jaarlijkse wijkfeest in de Vogelwijk. Het 
gevarieerde programma en het mooie weer hebben ervoor gezorgd, dat er nog 
meer bezoekers waren dan andere jaren. Hoewel het jammer was, dat dit jaar 
het centrale speelveld niet kon worden gebruikt, bleek de Lijsterstraat een 
gouden greep. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Naast alle activiteiten, was er volop gelegenheid om gezellig bij te kletsen en 
nieuwe contacten te leggen. De gemeente Leiden was aanwezig om de 
herinrichtingsplannen in de wijk toe te lichten en in een marktkraam van 
Vogelwijk Energiezuinig konden de wijkbewoners adviezen krijgen van de 
energiecoaches op het gebied van energiebesparing en verduurzaming van de 
huizen. 
 
Er was voor iedereen wat te doen: jong en oud, groot en klein. De allerkleinsten 
konden zich vermaken op een springkussen. Voor de jeugd waren er 
verschillende sportieve uitdagingen, zoals de traditionele estafetteloop en een 
schaaktoernooi. Ook waren er diverse creatieve bezigheden, zoals een 
knutseltafel en schminken. Een groot succes was dit jaar de ‘silent disco’. 
 
Bij de ‘Wie-kent-de-Vogelwijk-quiz’, konden de wijkbewoners hun kennis testen 
met allerlei vragen over weetjes en feitjes uit het in 2022 uitgegeven 
wijkboekje: ‘De Vogelwijk 100 jaar, geschiedenis van een Leidse buurt’. 
Herman van der Kooij kwam als winnaar uit de bus en kreeg een fraaie trofee 
uit handen van quizmaster Cees Meijer.  
 
 Zoals ieder jaar kon iedereen na alle activiteiten genieten van allerlei lekkere 
gerechten die door de bewoners zelf waren gemaakt. 
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Rattenbeleid Gemeente Leiden 
Hans van der Vlugt 

 
Sinds een aantal maanden worden er regelmatig ratten waargenomen in de 
Vogelwijk. Wellicht heeft dit iets met de rioolwerkzaamheden te maken maar 
zeker is men daar niet van. Hans van der Vlugt is medewerker van de Afdeling 
Plaagdierbeheersing bij de gemeente Leiden en hij legt hieronder uit wat de 
gemeente hier wel en niet aan kan doen. 
 
De bruine rat (Rattes norvegicus) 
De bruine rat is net als de meeuw en de duif inherent aan de stad. Het is een 
ware cultuurvolger; daar waar mensen wonen vind je ook de bruine rat. Het is 
echter geen graag gezien dier. Het signaleren van een bruine rat brengt voor 
de meeste mensen direct een onbehaaglijk gevoel naar boven. Hoewel door de 
mens ongewenst, vormt de bruine rat een onmisbare schakel in onze natuur. 
Het is, net als bijvoorbeeld de mier, een goede opruimer. Maar ook de bruine 
rat zèlf dient op zijn beurt als voedsel voor uilen, reigers en marterachtigen. 
 

 
 
Gezondheidsrisico’s en overlast 
Ratten worden al eeuwenlang terecht gezien als plaagdier en bestreden, met 
name vanwege het feit het dragers zijn van een aantal ziektes die zij kunnen 
overdragen op de mens en diens huisdieren. Een bekende ziekte die ratten 
kunnen overdragen is de ziekte van Weil (Leptospirose). De ziekte van Weil 
komt over de hele wereld voor. In Nederland is het aantal mensen dat ziek 
wordt door de Ziekte van Weil gelukkig beperkt. Het gaat gemiddeld om 15 
gevallen per jaar, waarvan in sommige gevallen blijkt dat deze opgelopen is in 
het buitenland. Oppervlaktewater dat besmet is door rattenurine, is in 
Nederland de grootste risicobron voor de mens.  
 
De meest voorkomende vormen van overlast door ratten zijn: knaagschade, 
ondergraving en bevuiling door keutels/urine. Binnen gebouwen kunnen ratten 
schade veroorzaken met hun geknaag aan (stroom)kabels en leidingen met in 
sommige gevallen brand als het gevolg hiervan.  
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Preventie 
Het is belangrijk om te voorkomen dat ratten uw woning of bouwwerken kunnen 
binnendringen. Zorg ervoor dat (loze) doorvoeren van leidingen zijn 
afgedicht/aangepast, het riool(stelsel) intact is en controleer schuren op 
openingen groter dan twee centimeter en pas dit indien nodig aan. Verder is 
het van belang om zo min mogelijk voedsel in de directe omgeving beschikbaar 
te hebben. Wees terughoudend met het voeren van vogels (pindastrengen, 
vetbollen enz.) en ruim ‘valfruit’ regelmatig op. Met deze maatregelen kunt u 
invloed hebben op het aantal ratten in de wijk. 
 
Ondanks deze maatregelen is het echter nooit helemaal te voorkomen dat u 
buiten geconfronteerd wordt met ratten die met name in de avond vanuit hun 
holen of schuilplaatsen foerageren.  
 
Wat doet de gemeente? 
Als bewoners ratten signaleren of overlast ervaren, kunnen zij altijd een 
melding doen bij de gemeente. We kijken dan nauwkeurig naar de aard en 
omvang van de melding of klacht en onderzoeken of ingrijpen noodzakelijk is. 
Meldingen zullen in ieder geval altijd leiden tot een advies: is actie nodig of 
niet? En zo ja: welke acties kunt of moet u eventueel zelf doen om het probleem 
te verminderen? De gemeente is aanvankelijk niet wettelijk aansprakelijk 
wanneer het ‘overlast’ van ratten op het eigen terrein betreft, maar is dat echter 
wél voor het openbare deel. 
  
Indien er sprake is van een risico voor de volksgezondheid of de leefbaarheid 
dan treden wij proactief op. In een dergelijk geval kunnen of zullen we 
aanbevelingen doen voor bijvoorbeeld de gehele wijk.  
 
Verbod op rattengif 
Landelijk geldt een verbod op het gebruik van rattengif en muizengif in de 
buitenruimte. Deze middelen zijn daarom dan ook vrijwel niet meer te koop 
voor de particulier. Dit verbod heeft te maken met het risico dat deze middelen 
met zich meebrengen voor andere dieren, het milieu en de mens zelf. Ook de 
gemeente mag niet zomaar voorbij aan dit verbod. Dit maakt echter de 
bestrijding wel lastiger. Eén van de alternatieven is het mechanisch wegvangen 
van de ratten met klemmen. Helaas kunnen er ook andere dieren zoals egels 
in de klemmen terecht komen, dus zijn we hier terughoudend mee.  
 
Wat kunnen we samen wèl zelf doen? 
Een schone leefomgeving maakt het minder aantrekkelijk voor ratten om zich 
in de buurt te vestigen. Gezamenlijk kunnen bewoners en gemeente ervoor 
zorgen dat er zo min mogelijk voedsel en nestgelegenheid beschikbaar is voor 
ratten. Let wel, eikeltjes die uit de boom zijn gevallen kunnen ook een heerlijke 
voedingsbron voor deze knagers zijn, dus ons afval is niet het enige dat ze 
aantrekt.  
 
Indien u overlast door ratten ervaart, zoals knaagschade, ondergraving of 
bevuiling door keutels/urine, neem dan contact op middels het 
Klantcontactcentrum van de Gemeente Leiden, tel. 14071, of maak doe uw 
melding online www.leiden.nl/gemeente. Zij kunnen u helpen met advies. 
 

https://d.docs.live.net/85311a99e66f3469/Bureaublad/Praatvogel/www.leiden.nl/gemeente
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Reuzenbol in Bio Science Park 
Herman van der Kooij 

 
Als u wel eens door het Bio Science Park rijdt, is u misschien opgevallen dat 
daar aan de J.H.Oortweg sinds kort een enorme beschilderde tulpenbol staat. 
U zult zich misschien afvragen waarom dat is. 
 
De Stichting Gildemeesters Bollenstreek is in 2018 gestart met het kunstproject 
‘GIANT TULIP BULBS’, omdat ze vindt dat de Bollenstreek jaarrond de moeite 
waard is om te bezoeken. 
De Reuzenbollen kunnen worden geadopteerd door stichtingen, bedrijven en 
gemeenten uit de hele streek. Het gaat om manshoge kunstwerken in de vorm 
van een tulpenbol die door tientallen kunstenaars uit de Bollenstreek worden 
beschilderd. De Reuzenbollen tussen Leiden en Haarlem vertellen allemaal een 
eigen verhaal, gerelateerd aan de Bollenstreek. Ze vormen samen een 
kunstroute die de verschillende plekken in de Bollenstreek met elkaar verbindt. 
Het is mogelijk om deze route van ca. 50 km of een deel daarvan te fietsen. Op 
het ogenblik zijn er 64 Reuzenbollen gerealiseerd. Het is de bedoeling dat het 
er uiteindelijk 80 worden. 
 
In mei is nu in het Leiden Bio Science Park de eerste 
Leidse bol geplaatst, de groen/rode Reuzenbol ‘De 
Muze’ van kunstenaar Rik Smits. Deze groen/rode 
bol toont ‘de muze’, een jeugdige vrouw in de 
uiterlijke verschijning van een geisha. Op deze bol 
staan vier geisha’s die allemaal een element 
vasthouden: een tulpenbol, een tulp, een vlinder en 
een waaier. Al deze elementen verbeelden de 
schoonheid, zoals de geisha zelf ook. Ze 
representeren elegantie en verleidelijkheid, maar 
tegelijkertijd ook kwetsbaarheid en 
vergankelijkheid. De tulpenbol wordt een tulp en 
vergaat uiteindelijk weer, net als de vlinder die soms 
maar één dag leeft en ook de waaier is kwetsbaar.  

 
De bol is geadopteerd door de J.C. 
Ruigrok Stichting uit Heemstede en 
staat bij Biopartner 1 aan de J.H. 
Oortweg 2 in Leiden. Hoewel 
Leiden geen deel uitmaakt van de 
Bollenstreek, is er wel degelijk een 
verbintenis. In de gebouwen van 
Biopartner werken namelijk 
duizend mensen van wie een groot 
deel afkomstig is uit de 
Bollenstreek.  
 
 

De reuzenbol hier nog in het 
atelier van Smits 
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Overigens staat er ook een Reuzenbol op landgoed Oud Poelgeest in 
Oegstgeest. Bovendien is op vrijdagmiddag 22 september de tweede Leidse 
Reuzenbol ‘Leidsch Perspectief’ onthuld in de tuin van het Da Vinci College aan 
de Kagerstraat in Leiden. 
 
Voor meer informatie over de Reuzenbollen en de fietsroute zie: 
gildemeestersbollenstreek.nl. 
 
 
 

 
De bijbehorende fietsroute bevat niet alle reuzebollen maar is nochtans een kleine 50km 
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Rob Schilperoort 
Rutger Hagen 

 
Rob Schilperoort zullen wellicht weinig mensen nog kennen. Maar zijn naam 
komt u misschien wel bekend voor van het Schilperoortpark dat ligt in het 
verlengde van de Blauwe Vogelweg aan de overzijde van de Wassenaarseweg. 
Schilperoort was hoogleraar moleculaire biologie en vooral geïnteresseerd in de 
genetische modificatie van planten. 
 
Bio Science Park  
Veertig jaar geleden, in 1984, was het Schilperoort die de kiem legde voor het 
ontstaan van het Leiden Bio Science Park. Zijn visie om bedrijvigheid en 
onderzoek op het gebied van plantveredeling te stimuleren, vormde de 
fundamenten van dit park en heeft toenmalig burgemeester Goekoop van de 
noodzaak ervan weten te overtuigen. Hoewel de initiële focus lag op 
plantveredeling, heeft het Bio Science Park zich in de loop der jaren ontwikkeld 
tot een centrum dat vooral in trek is bij ondernemingen op het gebied van 
(bio)farmacie. 
 
Memorial 
Het Schilperoort Memorial is onlangs onthuld ter ere van zijn betekenisvolle 
bijdrage en staat nu symbolisch bij de ingang van het park. Het herdenkt niet 
alleen de man die aan de wieg stond van dit wetenschappelijke bolwerk, maar 
markeert tevens de evolutie van de oorspronkelijke visie van Schilperoort. Het 
monument weerspiegelt, aldus architectenbureau Studio Hartzema, ‘de 
voortdurende synergie tussen gemeente, ondernemerschap en universiteit, nu 
gericht op de dynamische wereld van (bio)farmacie’. 
 

 
 
Het kunstwerk heeft strakke lijnen en staat op een plek waar Rob Schilperoort 
dagelijks langskwam op weg naar zijn werk. De vorm van een poort is dan ook 
geen toeval, daarnaast geeft het ons een symbolisch doorkijkje naar de 
toekomst.  
 
 
 



25 

Sint Maarten 
Rutger Hagen 

 
Ook dit jaar zal er weer door de kinderen van de wijk langs de deuren worden 
gegaan op 11 november.  
 
De Heilige 
Sint Maarten, ook bekend als Martinus van Tours, was een christelijke heilige 
die in de 4e eeuw na Christus leefde. Geboren in het huidige Hongarije, werd 
hij later bisschop in Frankrijk. Een van de meest bekende legendes over Sint 
Maarten vertelt het verhaal van zijn ontmoeting met een bedelaar bij de 
stadspoorten. In een daad van liefdadigheid sneed Martinus zijn eigen mantel 
doormidden en deelde deze met de arme man. Deze daad van vrijgevigheid en 
mededogen heeft de tand des tijds doorstaan en vormt de kern van de viering 
van zijn naamdag. Die nacht zag Martinus het gezicht van Christus, gehuld in 
de helft van de mantel. Dit bijzondere visioen vormde voor Martinus de drijfveer 
om zijn leven volledig aan God te wijden. Hoewel hij geen priester was, werd 
hij onverwacht tot het ambt van bisschop geroepen. Aanvankelijk voelde hij 
daar weinig voor, ontvluchtte de roeping, maar 
werd uiteindelijk ontdekt en alsnog tot bisschop 
gewijd. In de loop der tijd groeide Martinus uit 
tot een heldhaftige figuur. Hij doorkruiste heel 
Frankrijk om mensen tot het geloof te brengen 
en verwierf later de status van volksheilige. 
 
De Viering 
De naamdag van Sint Maarten wordt op verschillende manieren gevierd over 
de hele wereld. De viering staat vaak in het teken van delen en vrijgevigheid. 
In Nederland wordt de Sint Maartenviering gekenmerkt door een traditie waarin 
kinderen de straten verlichten met lantaarns en liedjes zingen. 
De Sint Maartenviering in de Vogelwijk begint rond 17:00. Kinderen gaan langs 
de deuren met hun zelfgemaakte lantaarns (je kunt deze maken in de speeltuin 
maar natuurlijk kan er ook thuis geknutseld worden) en zingen liederen in ruil 
voor snoep of fruit. De lampionnen symboliseren het licht dat Sint Maarten 
bracht in het leven van de bedelaar, een allegorie voor het delen van warmte 
en vriendelijkheid in de koude wintermaanden. 
In vergelijking met andere landen heeft Nederland een iets andere benadering 
van de Sint Maartenviering. In Duitsland, waar de traditie ook diep geworteld 
is, gaan kinderen ook langs de deuren met lantaarns en zingen ze liederen, 
maar hier ontvangen ze vaak kleine geschenken in plaats van snoep. In 
sommige delen van Spanje wordt de dag van Sint Maarten gemarkeerd door 
processies, terwijl in Frankrijk speciale festiviteiten en maaltijden plaatsvinden. 
In de Scandinavische landen, zoals Zweden en Denemarken, staat Sint Maarten 
bekend als Mårten Gås. Hier draait het om het genieten van een feestmaal met 
geroosterde ganzen en andere lekkernijen. Wat de Sint Maartenviering 
wereldwijd verbindt, is de onderliggende boodschap van vrijgevigheid en 
mededogen. Denk daar dus aan als u het zoveelste 'Sint Maarten, Sint Maarten, 
de koeien hebben staarten’ aan de deur ondergaat! 
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Het leed dat Herinrichting heet 
Column van Cees Meijer 

 
Om de werkzaamheden op de Nachtegaallaan kun je niet heen. Nou ja, je moet 
er wel omheen, want de laan is grotendeels onbegaanbaar.  
Dat vinden de bewoners waarschijnlijk ook en ze zullen best wel overlast 
ondervinden van al het geweld met die zware machines op een paar meter van 
hun voordeur. Toch moet er op bepaalde uren ook een weldadige rust heersen, 
vooral als de werkmensen naar huis zijn. Want er komt dan geen doorgaand 
verkeer meer langs. 
 
Bij ons aan de IJsvogelhof is dat nu even anders. Woonden wij eerst in een wat 
stil en vergeten hoekje van de Vogelwijk, waar het meeste geluid werd gemaakt 
door kwetterende vogels en het brommertje van de krantenbezorger, die - in 
een mij vreemde taal - voortdurend in zichzelf (?) gesprekken voert met een 
verre geliefde, denk ik romanticus als ik ben. 
Nu de Nachtegaallaan is versperd, wordt het geitenpaadje naast het 
appartementencomplex aan de IJsvogelhof als alternatieve verbindingsroute 
gebruikt. Dus horen wij sinds kort om vijf uur ‘s morgens de vroege hardlopers 
die gezellig kwebbelend tegen de muur onder ons slaapkamerraam wat rek- en 
strekoefeningen doen. Het signaal om het raam maar even te sluiten, om het 
ergste geluid te keren.  
Om half zes knettert de eerste motorfiets langs, die vijf minuten later wordt 
gevolgd door een blauwwalmende Puch, die in een vroeger leven zijn knalpot 
moet zijn verloren. Uit de luidspreker op zijn bagagedrager davert popmuziek 
uit datzelfde vroegere leven. 
In de uren daarna scheuren hordes brommers, scootertjes en weer motoren op 
een meter afstand langs mijn bed. Vervolgens tientallen scholieren, waarvan ik 
mij afvraag waar ze in hemelsnaam naartoe gaan. Ze hebben het duidelijk wel 
gezellig met elkaar en hun telefoons en zijn zo vriendelijk dat luidruchtig met 
ons te delen. 
Dan een kort intermezzo met wat vertrouwde geluidjes. Want om zeven uur 
komt er iemand van de gemeente met een overbemeten en zeer lawaaiige 
maaimachine om het grasveldje voor ons huis te maaien. Daar doet hij 
ongeveer een uur over en als hij klaar is, komt zijn collega met een 
gemotoriseerde trimmer om het gras rond de boompjes aan te pakken. Maar 
dat zijn wij wel gewend, hoewel ik me afvraag waarom het niet wat later kan. 
De fietsende scholieren zijn het duidelijk niet gewend, want die brullen of het 
niet wat zachter kan. 
 
Om half acht kijk ik met slaperig hoofd en met wallen onder de ogen in mijn 
badkamerspiegel en verwens hartgrondig het leed dat herinrichting van de wijk 
heet. 
Mijn slaapkamer lijkt veranderd in het circuit van de TT van Assen of het terrein 
van het Zwarte Crossfestival.  
 
Mensen van de Nachtegaallaan, zullen we een lotgenotenoverleg starten? 
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Wist u dat... 
 sommige trekvogels duizenden kilometers afleggen tijdens hun herfsttrek 

om naar warmere oorden te vliegen? 
 

 de “V"-formatie waarin ganzen vliegen tijdens de herfsttrek de 
luchtweerstand vermindert en de communicatie vergemakkelijkt? 
 

 in de herfst de kleuren van de bladeren veranderen doordat chlorofyl 
afbreekt, waardoor de rode, oranje en gele tinten zichtbaar worden? 

 
 egels zich in de herfst voorbereiden op hun winterslaap door extra 

vetreserves op te bouwen? 
 
 egels absoluut geen melk mogen, maar wel blij worden van wat kattenvoer? 
 
 vinken, bekend om hun melodieuze zang, vaak te horen zijn tijdens de 

herfstochtenden wanneer ze hun territorium afbakenen? 
 

 het populaire Duitse Oktoberfest oorspronkelijk begon als een viering van 
een koninklijk huwelijk in München? 

 
 herfstgroenten zoals zoete aardappelen niet alleen lekker, maar ook rijk aan 

vitamine A zijn, wat goed is voor de ogen en het immuunsysteem? 
 
 de herfst een prima tijd is om jam te maken van overtollig fruit? 
 
 jam maken een eeuwenoude conserveringsmethode is die teruggaat tot de 

Romeinse tijd, waarbij fruit werd gemengd met honing om het langer 
houdbaar te maken? 

 
 de naam "jam" komt van het Franse woord "jambon", dat ham betekent? 
 
 in de Middeleeuwen vleesgerechten vaak vergezeld werden van zoete 

fruitige sauzen, die later evolueerden naar de jams die we vandaag kennen. 
 
 er talloze variëteiten van jam zijn, maar officieel jam een mengsel moet zijn 

van fruit, suiker en pectine? 
 
 hoewel veel mensen jam associëren met zoete smaken, er ook hartige jam, 

zoals tomatenjam of uienjam bestaat, die perfect samengaan met 
kaasplanken en hartige gerechten? 

 
 traditioneel op Sint Maarten vaak gerechten met eend worden gegeten, 

omdat volgens de legende Martinus zich verstopte in een ganzenhok om zijn 
bisschopsbenoeming te ontlopen, maar de ganzen zoveel lawaai maakten 
dat hij werd ontdekt? 
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Agenda 

 
 18 oktober  Opruimactie Bos van Bosman 
 28 oktober   Griezelen met Halloween 
 11 november Sint Maarten 
 18 november Start Sinterklaasspeurtocht 
 Week 51  Kerstlunch 
 
 11 december Deadline kopij Praatvogel 
 
3e donderdag van elke maand, koffieochtenden van 10:30 – 12:00 van het 
Vogelnetwerk in het Speeltuingebouw: vogelnetwerk@vogelwijk.nl  

 
Praatvogel Poëzie 

 
 

De Lorelei 
 

 
Ik weet niet wat het betekent  

Dat ik zo treurig ben;  
Een sprookje van lang geleden,  

Dat maalt maar steeds door mijn brein. 
  

De lucht is koel en het donkert, 
En rustig stroomt de Rijn;  
Zie hoe de bergtop flonkert  

In de avondzonneschijn. 
  

De schone jonkvrouw zit er 
Daarboven stralend bij,  

Haar gouden opschik schittert,  
Haar gouden haar kamt zij. 

 

 
Ze kamt haar haren zingend, 

Al met een gouden kam; 
De melodie is dwingend 

En wonderlijk aangenaam. 
  

Een scheepje nadert - de schipper, 
Of hem wilde weemoed bevloog, 
Kijkt niet meer naar de klippen, 

Hij kijkt alleen nog omhoog. 
  

Ik meen dat tenslotte de schipper 
Met zijn bootje is vergaan; 

En dat heeft met haar zingen 
De Lorelei gedaan. 

 
 
© Heinrich Heine (1823), vertaling Marko Fondse & Peter Verstegen 

 
 
 
 
Laatste nieuws van het Wijkcomité ontvangen? 
Wij houden jullie via de digitale nieuwsbrief op de hoogte van belangrijk nieuws, 
wetenswaardigheden, leuke en interessante activiteiten in de wijk.  
Abonneer door je emailadres door te geven aan secretaris@vogelwijk.nl 
Je emailadres wordt alleen voor de digitale nieuwsbrief gebruikt. Je kunt het 
abonnement op ieder moment weer opzeggen. 
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